
Zápis z jednání Akademického senátu TUL ze dne 15. 1. 2008

Přítomni: Ing. Šaml, Ing. Peterka, Ing. Ehlerová, RNDr. Císařová, Doc. Plíva, Doc. Suchomel, Doc. Šedlbauer, p. 
Bernátek, Ing. Bajzík, Mgr. Skála, Ing. Dědková, Doc. Lenfeld, Doc. Křemenáková,  Doc. Prášil, p. Vraštil, Ing. Lubasová
Nepřítomni:  sl. Havlíková,  p. Zacpal
Hosté: rektor, kvestor, prorektor Kraft, Ing. Kollmerová

Program jednání: 
1. Novela Statutu TUL 
2. Změna Stipendijního řádu TUL 
3. Doplnění Vědecké rady TUL 
4. Novela Vnitřního mzdového předpisu TUL 
5. Pravidla promíjení poplatků za překročení doby studia 
Různé 

Byli představeni noví senátoři – členové Studentské komory AS Ing. Lubasová a p. Vraštil

1. Novela Statutu TUL
Bod předložil rektor, komentář podal prorektor Kraft.
Článek 1: změna adresa univerzity
Článek 2: proběhla debata o spornosti statutu zaměstnaných doktorandů, zda jsou příslušníky zaměstnanecké či studentské 
komory akademické obce. Senátoři se shodli na nutnosti upřesnění tohoto vztahu a na pozměňujícím návrhu.
Byl doplněn odstavec 3: V případě že akademický pracovník TUL je současně i studentem TUL, řídí se jeho příslušnost ke 
komoře studentů nebo zaměstnanců tím stavem, který nastal dříve.
Usnesení: AS schvaluje novelu Statutu TUL v předloženém znění s následujícími úpravami: doplnění odstavce 3
Hlasování 16 pro, 0 proti, 0 se zdrželo.
Usnesení bylo schváleno.

2. Změna Stipendijního řádu TUL
Předložil rektor, komentář podal prorektor Kraft, změna je vyvolaná změnou zákona o sociálních dávkách. 
Diskuse: Dr. Císařová se zeptala proč je uvedena pevná částka sociální dávky a nikoli odkaz na vyhlášku, která by se mohla 
měnit podle aktuální sumy stanovené MŠTV. Pozměňující návrh: vypustit z textu konkrétní výši stipendia, protože ta je 
určena vyšší právní normou.
Ing. Lubasová se dotázala zda bude možné najít aktuální částku na webu univerzity – vždy po novelizaci by měla být 
zveřejněna formou opatření rektora.
Usnesení: Stipendijní řád TUL byl schválen v předloženém znění s následujícími úpravami: škrtnout formulaci 
odkazující na konkrétní výši stipendia
Hlasování: 16 pro, 0 proti, 0 se zdrželo
Usnesení bylo schváleno.

3. doplnění Vědecké rady TUL
Bod uvedl rektor, doplnění je o prof. Kopeckého a doc. Brzezinu, nově jmenované děkany FM a FP.
Senátoři se dohodli na hlasování aklamací.
Hlasování o doplnění VR TUL o doc. Brzezinu
16 pro, 0 pro, 0 proti
Hlasování o doplnění VR TUL o prof. Kopeckého 
15 pro, 0 proti, 1 se zdržel
Vědecká rada byla doplněna o doc. Brzezinu a prof. Kopeckého.



5. Pravidla promíjení poplatku za dobu překročení studia
Prorektor Kraft uvedl, že se zvyšuje počet studentů s povinností platí poplatky za studium. Zatím byly všechny případy 
řešeny individuálně, ale prokázalo se jako účelné stanovit pravidla pro promíjení nebo snížení poplatků. Po diskusích na 
podzim 2007, mj. v AS TUL, byl připraven návrh pravidel a schválen jako opatření rektora.
Při rozhodování o uznání žádosti bude přihlédnuto především k studijním výsledkům, k sociální situaci a zdravotnímu stavu 
a k účasti studenta na zahraniční stáži.

4. Novela Vnitřního mzdového předpisu TUL
Předložil rektor na základě úprav MŠMT v dříve schválené novele.
Kromě uvedených změn doplnila auditorka návrh na další formální doplnění.
Změny: článek 3 odstavec 2 bod f), bod i), příloha 4
Usnesení: AS TUL schvaluje Novelu mzdového předpisu v předloženém změní s doplněním v článku 3 odstavce 2 f), 
i) a v příloze 4
16 pro, 0 proti, 0 se zdrželo.
Usnesení bylo schváleno.

6. Změna zastoupení v RVŠ
AS FT TUL navrhl jako nového delegáta do RVŠ za fakultu textilní doc. Linku.
Usnesení: AS TUL souhlasí s návrhem doc. Linky jako delegáta FT TUL v Radě vysokých škol
16 pro, 0 proti, 0 se zdrželo.
Usnesení bylo schváleno.

Různé
Dopis p. Zapletala: stížnost na hluk při akcích pořádaných na pozemcích TUL. Text byl koncipován jako otevřený dopis, 
rektor se rozhodl na něj nereagovat. Vedení školy dodalo, že jde v principu o 3 nadměrně hlučné akce ročně.
Bylo uvedeno, že při této akci byl pouze jediný moderátor, kterému ke konci programu docházely vtipy i síly a byly v 
nahrazovány vulgaritou. 
V diskusi převládl názor že by bylo vhodné řešit nastalou situaci vysvětlující odpovědí a omluvou, studentské akce není 
možné zakazovat, ale je třeba vyvarovat se při nich zbytečných organizačních chyb. 
Návrh: Připravit odpověď ve formě dopisu p. Zapletalovi, návrh dopisu sestaví předseda senátu.

Ing. Lubasová poznamenala že na kolejích Harcov je nedostatek popelnic pro recyklovaný odpad. Kvestor uvedl že 
univerzita má smlouvu na pravidelný odvoz, bude zkontrolována aktuální situace a k tomuto bodu se vrátíme v příštím 
jednání.

Příští zasedání bude 12. 2. 2008 (předběžný termín, nejpozději v březnu)

Liberec 15. 1. 2008
Zapsala: Ehlerová

Doc. Ing. Josef Šedlbauer, Ph.D.
předseda AS TUL


